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INNLEGG: Her, på kontoret sitt i hjemmet i Elverum, forfatter Even Lorch~Falch godt over hundre leserhrev til G\'isellc /)\'crl11l: HOll ,ykn'l' også hrc\' lit .Iag
IGltd. og erforØvrig redaktør og utgiver av tidsskriftet Alternativt Samfunn. 

Skrev brev til 
• • statSlDlDlstereD 

Lektoren Even Lorch-Falch (62) fra Elverum er en av 
dem som skrev brev til statsminister Thorbjørn Jagland_ 

AV 
PETER nunOD RYD.JE 

Da Jagland ba folket om innspill 
og ideer til hvordan det norske hus 
burde innredes, forfattet Loreh, 
Falch et brev. 

sensureres, der debatten er åpen 
og alle skal kunne ytre seg, sier 
han. 

- Også de tause må få komme 
til orde. og det er ikke like enkelt i 
dag. Å starte tidsskrift sjØl er en 
ypperlig måte å få fremmet sine 
synspunkter på. En kan vel si at jeg 
gjennom det har skaffet meg arms
lag til å skrive. 

Loreh-Falch har hatt leserhrev. 
innlegg og kronikker på trykk i fle· 
rc hundre aviser og tidsskrifter 
verden over. Han skriver mellom 
100 og 250 i året. og har tro på 
leserbrevet som kanal for dem som 
ellers ikke blir hørt. 

- Det er ikke en veldig god 
måte å bli hørt på. men den beste 
måten vi har i dag. Det negative 
her, er at dc store avisene tar inn 
ve Idig få leserinnlegg, og at utval
get dirigeres av redaksjonene. Vis-

se Illeninger har lettere for ,l slippe 
til cnn andre, mener han. 

Meninger viktigst 
-~ Med unntak av Østlendingen og. 
fire-fcm andre, slipper norske avi
ser til for få leserinnlegg, sier Evcn 
Lorch-Falch, som mencr at Jag
land og Østlendingen har skiønt 
det samme: 

- At det å kunne komme med 
meninger egentlig er det viktigste i 
demokratiet vårt. Der viste han til et østerriksk 

eksperiment som han mente burde 
være av interesse for Jagland og 
regjeringa hans. Det går veldig 
kort sagt ut på å fjerne pengene 
slik vi kjenner dem i dag og basere 
all handel på rene bytter. 

BrevflOlD til Jagland 
Men om Jagland leser brevet? 
- Det vet jeg ikke, sier Loreh

Falch. 
- Men jeg synes det er flott at 

statsministeren tok et slik initiativ, 
slik at alle kan komme til orde. 
Han har skjønt at det er vanlige 
folk som driver det norske sam
funnet. 

- Og brevet mitt har blitt regis
trert og behandlet. Om ikke Jag· 
land har lest det sjøl, er det noen i 
hans nærmeste krets som har gjort 
det. 

Armslag 
Lorch-Falch kaller seg kristelig
anarkist, og er redaktør og utgiver 
av tidsskriftet Alternativt Sam
funn, som trykkes i 1.200 eksem
plarer fire ganger i året. 

- Det er ct medium som ikke 

Tusenvis av private brev har 
strømmet til statsministerens 
kontor etter regjeringsskiftet 
i høst. - Alt blir lest, for
sikrer statsminister Thor
bjørn Jagland. 

AV 
MORTEN HOFSTAD 

Statsministeren sier han selv Icser 
noen brev en gang i blant, og sva
rer selv av og til. 

- Veldig mange er opptatt av 
begrepet «det norske hus». Folk 
kommer med innspill og forslag, 
sier Jagland. 

Fra regjeringsskiftet 25. oktober 
til nyttår ble det journalført lfifi9 
private brev til statsministeren. 
Hittil i 1997 har brevflommen til
tatt, sammenlignet med de siste 

årene med Gro Harlem Brundt
land ved roret. Statsministerens 
nyttårstale har inspirert mange 
brevskrivere til å komme med 
kommentarer og innspill. 

- Kapasiteten på arkivet er 
helt sprengt. Det går med adskilli
ge timer. Noen av brevene bruker 
vi mye tid på, men alt blir lest, sier 
politisk rådgiver Beret Bråten. 

Noen kommer med kjeft, andre 
vil gi gode råd eller komme med 
forslag til saker som bør settes på 
den politiske dagsorden. 

- Hvilken nytte har dere av 
brevene? 

- Brevene fra alle lag av folket 
er veldig bra. Vi får et godt bilde av 
hva som rører seg av tanker og 
meninger, Vi får mengder av for
slag lil hva vi bør gjøre. Enkelte 
ting sjekkes nøye, sier Bråten. 

Folk skriver ikke bare om poli-

tikk. Mange tar opp sin personlige 
situasjon. 

- Alle får svar i større eller 
mindre grad. De som tar opp kon
trete saker får gjerne lengre svar. 

5-6 av de politisk ansatte ved 
Statsministerens kontor har ansva
rct ;:\ lese, sortere og besvare hre
vene som kommer inn fra hele lan
det. 

- Har det hendt at en sak. tatt 
opp i et brev fra en privatperson. 
har havnet på sakskartet i en regje
ringskonferanse? 

- Ikke direkte, men ett eksem
pel er at statsministeren i nyttårs
talen tok opp rammevilkårene for 
frivillige organisasjoner. Dette er 
e'n sak brevskrivere har tatt opp 
over år. En annen typisk sak er 
regelverket for Statens Lånekasse. 
sier politisk rådgiver Beret Bråten. 
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